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Vážení sousedé,

Jaro se blíží. Slunečných teplých dní přibývá a my se 
těšíme na všechny akce, které nás čekají. Jaro je také 
obdobím úklidu. Také uklízím, hlavně v kanceláři. Přece 
nenechám svým nástupcům nepořádek. Asi dříve než 
jsem plánoval, ale to je poli�ka. Situace v zastupitelstvu 
není příjemná. Nedokážeme spolu normálně mluvit, 
opakují se osobní útoky a vzájemná nedůvěra. Jednání 
některých zastupitelů je pro mě již za hranou.
Jak probíhají zastupitelstva si můžete přečíst ve 
veřejných zápisech, vysíláme je živě a ještě lépe uděláte, 
když přijdete osobně.
10 let mám Středokluky na prvním místě a pokud můj 
konec ve vedení obce Středoklukám pomůže, budu 
poslední, kdo se bude bránit. Pokud je tu někdo, kdo 
dokáže řídit naši obec lépe, budu velice rád. Když se 
ohlédnu, nebudu se stydět za práci, co po mě zůstala.
Skoro se mi zdá, že společnost začíná zase zneužívat to 
veřejné a myslet jen na sebe. Obrazem jsou veřejná 
prostranství po celé obci. Lidé si neuklízí po svých psech 
ani na místech, kde se pohybují dě�, po vsi jsou věčně 
poházené odpadky, přestože je zaměstnanci obce 
pravidelně uklízí. Leží klidně vedle odpadkového koše. 
Lidé hází svůj odpad ze zahrad prostě přes plot nebo 
někam na obecní pozemky. Nikdy by mě nenapadlo, že 
pokud jednou seženeme obecní policii, tak bude 
nahánět pejskaře a zahrádkáře.
Prosím, ulice a veřejná prostranství nejsou skládka!
Vrcholem byl nedávný vzteklý tah nějaké par�čky. 
Zůstaly za nimi rozházené značky, poškozená auta 
a mnoho dalších škod. Požádali jsme policii o větší 
dozor.
No a ať končím trochu pozi�vně, povedlo se několik 
menších projektů. Velkou radost mám z autobusu na 
Černovičkách. Vím, že pro většinu občanů to nemá 
žádný přínos, ale pro tamní obyvatele je to civilizační 
skok a jistě vítaná pomoc. Také „oranžový přechod“ 
a širší okolí se stále zlepšuje. Naopak s přístupem 
k pronájmu rybníka Pod Panskou nesouhlasím.

Radost mám také z ak�vních občanů, letos jsme rozdělili 
rekordní částku v obecních dotacích. Celých 415 �síc 
míří mezi naše spolky, podpořeni byli všichni, kdo si 
řekli. Nejvíce peněz doputuje fotbalistům. Zda jim to 
pomůže k lepším výkonům uvidíme již brzy, jaro právě 
začíná. Speciální radost mi dělá nabitý Fes�val 
imerzivity, který přináší něco úplně jiného, než jsme 
zvyklí. Organizátoři jistě předají brzy více informací.
Určitě se zase na nějaké z akcí uvidíme! Málokterou 
událost ve Středoklukách vynechám.

Jaroslav Paznocht, starosta

Milí čtenáři,

jarní číslo přináší hodně informací o ak�vních 
projektech obce, spolky rozjíždí spoustu ak�vit, 
společně s přírodou se probouzí i celá obec. Velká škoda 
je, že zastupitelstvo vstupuje do jara s nega�vní 
náladou.
Jsem velmi zaskočená úvodním slovem pana starosty 
a za sebe i za celou redakci bych mu chtěla poděkovat, 
protože bez něj by obecní noviny nevznikly. Naše 
spolupráce nebyla pokaždé růžová, ale vždy jsme 
nakonec našli společnou řeč. 
Každé číslo je spousta práce, kterou děláme rádi, 
protože si ho jako starosty vážíme. Mám radost, že Střela 
vychází tolik let a budu ráda, když někdo bude případně 
v mé práci pokračovat.
Doufám, že jarní neklid vystřídá slunečné léto.
Krásné Velikonoce.

Zuzana Muchová, šéfredaktorka
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Kalendář akcí

Zápis do ZŠ Středokluky
13.00 - 17.00 ZŠ Středokluky

Velikonoční turnaj ve stolním tenise 
9.00 sokolovna

Výlet do muzea věžáků Kladno

Koncert žáků ZŠ 
a buštěhradského sboru 
18.00 v kostele

Retro disco 
20.00 sokolovna

Den otevřených dveří v MŠ
17.00 MŠ Středokluky

Zápis do MŠ Středokluky 
13.00 - 17.00  MŠ Středokluky

Očkování psů a koček
9.00 - 9.30 Středokluky
11.30 - 11.45 Černovičky

Výlet zájezdním autobusem 
do Ra�bořic, Babiččina údolí, 
České Skalice a Náchoda

Darování Krve
7.30 - 11.00

Vítání občánků
10.00 sokolovna

St 3. 4.

So 6. 4.

Ne 7. 4.

Pá 19. 4.

Pá 19. 4.

 Čt 25. 4.

St 7. 5.

So 11. 5.

So 18. 5.

Pá 24. 5.

So 15. 6.

Poslední 3 roky pravidelně informujeme o situace 
ohledně areálu bývalé střední školy ve Středoklukách. Za 
tu dobu proběhlo mnoho jednání, mnoho variant 
a mnoho diskuzí. Rozhodně nikdo situaci nepodcenil. 
Nakonec se podařilo získat souhlas Zastupitelstva 
Středočeského kraje i Zastupitelstva obce Středokluky. 
Nebylo to úplně jednoznačné, protože na krajském 
zastupitelstvu nebyli zdaleka všichni zastupitelé a ANO 
bylo pro�. Pár hlasů mohlo rozhodnout o neúspěchu.
Kraj prodává pouze část areálu, přes 12 �síc m² a tři 
budovy. Jedna z nich je na Starém vrchu a dnes je v ní 
druhý stupeň, druhá budova je před sokolovnou a již je 
v ní zázemí pro kulturní akce v sokolovně a poslední je 
budova se školní kuchyní a internátem.
Celková cena, kterou obec zapla� kraji je 37 200 000 Kč, 
k tomu 102 �síc Kč za posudek a vklad. Obec cenu 
zapla� v 15 ročních bezúplatných splátkách. Došlo ke 
snížení celkové částky dle odhadu o inves�ce obce do 
objektu č. p. 187.
Středočeský kraj plánuje podpis co nejdříve, tedy 
bychom mohli mít areál plně ve svém vlastnictví již 
v květnu. S novým správcem majetku chystáme 
kompletní oddělení jednotlivých budov z pohledu sí� 
a přesnější výpočty nákladů, zajištění budov a výměny 
zámků i prověřit samotné využi� areálu. Brána 
k mul�funkčnímu hřiš� bude hotová v dubnu. 
Z kulturních akcí se například na konci srpna v areálu 
bude konat Fes�val Imerzivity.
Máme radost, že se celý proces po tolika letech chýlí ke 
konci. Děkujeme Středočeskému kraji za vstřícnost 
a těšíme se na možnos�, které se �mto obci otevírají. 
Snad se podaří udělat brzy den otevřených dveří.

Jaroslav Paznocht

Kubrova škola bude obce

Konečně se podařilo dokončit dvě přízemní učebny na 
druhém stupni ZŠ v krajské budově č. p. 187. Máme 
radost, že třídy jsou hotové. Za�m jsou nevybavené, 
musíme čekat až zdi pořádně vyschnou a třídu ještě 
jednou vymalujeme. Učebny mají nové podlahy včetně 
učitelských zásuvek v podlaze, štuky v obou třídách, 
parapety a také akus�cké stropy včetně nového 
chytrého LED osvětlení. Už stačí vybavit interak�vním 
displayem a nábytkem. Uvidíme, na co se v budoucnu 
budou využívat. 
Na základě požadavků základní školy jsme při přípravě 
učeben vzali odborníka na akus�ku do školní jídelny. 
Nechtěli jsme klasický akus�cký strop, ale řešení, které 

při rekonstrukci můžeme přesunout. Nakonec bylo 
vybráno řešení čtverci z materiálu pohlcujícího zvuk. 
Instalace trvala 3 sobotní hodiny. Dle našich informací to 
velmi pomohlo. Snad se bude teď žákům i učitelům 
v jídelně lépe jíst. Není to rozhodně poslední akce ve 
školní jídelně a kuchyni, ty velké akce nás teprve čekají. 
Potřeby vzejdou ze Strategie vzdělávání (ZŠ) obce. 
Zmíníme ještě jednu drobnost, která byla v březnu 
dokončena. Z důvodu neustále parkujících aut před 
závorou ve Školské ulici bylo doplněno vodorovné 
dopravní značení před průchod závorou, aby cyklisté či 
chodci nemuseli obcházet zaparkovaná vozidla. 

Jaroslav Paznocht

Stavby v základní škole



4

ZPRÁVY Z OBCE

Jízdní řád: Směr Středokluky
Praha, Nádraží Veleslavín       ¦
Praha, Divoká Šárka       ¦
Tuchoměřice, Outlet   7:20
Praha, Terminál 1      ¦
Tuchoměřice, Ke Kopanině   7:21
Tuchoměřice, Kněžívka   7:22
Tuchoměřice, Obecní úřad   7:23
Tuchoměřice, U Hřiště   7:24
Tuchoměřice, Zámek   7:25
Středokluky, Černovičky   7:29
Středokluky, U Školy   7:32

Směr Praha, Nádraží Veleslavín
Středokluky, U Školy    7:48   12:48   13:48   15:48
Středokluky, Černovičky    7:51   12:51   13:51   15:51
Tuchoměřice, Zámek    7:54   12:54   13:54   15:54
Tuchoměřice, U Hřiště    7:55   12:55   13:55   15:55
Tuchoměřice, Obecní úřad    7:58   12:58   13:58   15:58
Tuchoměřice, Kněžívka    7:59   12:59   13:59   15:59
Tuchoměřice, U Dvora    8:00   13:00   14:00   16:00
Tuchoměřice, Ke Kopanině    8:01   13:01   14:01   16:01
Praha, Terminál 1      ¦          ¦           ¦          ¦
Tuchoměřice, Outlet    8:02   13:02   14:02   16:02
Praha, Divoká Šárka    8:11   13:11   14:11   16:11
Praha, Nádraží Veleslavín    8:14   13:14   14:14   16:14

Využívat ho ale mohou všichni cestující na své cesty ze 
zastávky Středokluky, U Školy, Černoviček i Tuchoměřic 
do zastávky Praha, Nádraží Veleslavín 4x denně a 1x 
denně na cestu z Tuchoměřic zpět. Cesta z Černoviček 
na Nádraží Veleslavín trvá 21 minut, do Středokluk tři 
minuty. Lze také využít kombinaci linek s přestupem ve 
Středoklukách. Potom lze trasu z Prahy urazit mezi 30 
a 50 minutami. V některé časy lze dokonce dosáhnout 
podobné doby jízdy z Kladna. Probíhají jednání, že by 
linka jezdila 4x denně v obou směrech.
Na Černovičkách byly vybudovány pro� sobě dvě nové 
autobusové zastávky. Nástupní ostrůvek je tvořen 
betonovými panely s dlážděnou nájezdovou rampou 
a dlážděným zálivem (z recyklovaných kostek). Je tedy 
možné je v budoucnu přesunout či upravit při změnách 
veřejných prostranství nebo během umisťování drátů 
firmy ČEZ do země. Na panely jsme umís�li lavičky a koš 
v novém obecním designu. Označníky jsou samozřejmě 
„středoklucké“. Při přípravě zastávek jsme také připravili 
zřízení „Zóny 30“ v celé osadě, která je daleko vhodnější, 
než zastaralé nevýrazné značky omezení rychlos�.
Zastávky jsou na znamení. Když čekáte na zastávce, 
vozidlo vždy zastaví. Pokud chcete naopak vystupovat, 
musíte dát znamení řidiči pomocí tlačítka. Autobus 
za�m jezdí pouze ve dnech školního vyučování. Všechny 
spoje zajišťuje nízkopodlažní vozidlo.

Jaroslav Paznocht

Čtvrtého března 2024 poprvé v historii vjela do osady Černovičky nová pravidelná autobusová linka. Díky 
spolupráci s obcí Tuchoměřice, majitelem outletu v Tuchoměřicích a organizátory ROPID a IDSK se podařilo 
prosadit zajíždění linky 414 do této osady jako školního spoje.

Černovičky se opravdu dočkaly
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Konec zimy byl ve Středoklukách ve znamení úprav 
mobiliáře a veřejného osvětlení. Kromě zastávek na 
Černovičkách dostaly nové označníky také zastávky 
U Školy. Na křižovatce Kladenské a Lidické došlo 
k dokončení „Oranžového přechodu“. Oranžové sloupy 
veřejného osvětlení v nově používaném designu byly 
postaveny za přispění Nadace ČEZ, která přidala na 

realizaci 100 �síc Kč. Věříme, že správné nasvícení 
přechodu zvýší bezpečnost chodců. Sví�t by měly do 
konce března. Zhruba ve stejném termínu dojde 
k výměně problema�ckých sví�del ve Větrné ulici 
a nejspíše i na dalších místech obce. Zářivkové lampy 
nejsou již vyráběny a ani díly na ně se již nevyrábí. Bude 
proto nutné je kompletně vyměnit.
Během výkopových prací došlo k úpravě chodníků, aby 
šířka chodníku odpovídala šířce přechodů. Také jsme 

dali pryč některé přebytečné sloupky v prostoru celé 
křižovatky. Připravili jsme si umístění výstražných 
semaforů pro výjezd hasičského vozidla. Určitě ještě 
upravíme místo napro�, kde díky ochotě majitele 
a ak�vitě pana místostarosty Šedy byly odstraněny 
smrčky, přes které nebylo vidět.
Jistě jste si všimli, že zde zmizela nástěnka, nebojte se, 
nepřijdete o ni. Pod chodníkem je připravený základ pro 
novou nástěnku, která bude umístěna na stejné místo. 
Stejná nahradí nástěnku v Školské ulici a tře� bude nově 
u „Dolních bytovek“. Všechny byly pořízeny díky dotaci 
Státního zemědělského intervenčního fondu. V rámci 
této dotace budou také umístěny tři nové lavičky a koš 
dle „středokluckého“ vzoru do parčíku u samoobsluhy, 
dále bude jedna lavička s košem nad schody u „Horních 
bytovek“, jeden koš pod Starý vrch, jeden k zastávce 
U Školy a jeden k Břízkám. Dále budou z dotace 
zakoupeny „žardiniéry“, kvě�náče umístěny do Školské 
ulice, za�m ale neuzavřou průjezd kolem zastávky 
z důvodu otáčení autobusu 414. Z obecních zásob 
přibydou například stojany na kolo k zastávce u Školy, 
OÚ a parčíku u samoobsluhy, lavička s košem k mateřské 
škole, do Břízek, lavička na Ovčín a další. Z důvodu 
nepořádku jsme přidali stojan na psí pytlíky na kraj 
Břízek. Obecní mobiliář přibyl už na zastávky na 
Černovičkách. Uvidíme, jak dlouho bude trvat mobiliáře 
z dotace, ale do 2 měsíců by mělo být hotovo. Mimo jiné 
také připravujeme systém označení laviček 
a oznamování jejich poškození nebo nepořádku kolem 
nich (zpřesnění pro mobilní rozhlas).

Jaroslav Paznocht

V obci máme nové lampy, lavičky, koše a další mobiliář

Ředitelství silnic a dálnic se konečně rozhoupalo a začalo 
územní řízení pro stavbu „D7 MÚK Středokluky, přídatné 
pruhy“. Vypadá to, že se možná dočkáme nových 
nájezdů na dálnici D7. Kněževeský nájezd je nyní již 
otevřen.  

V době vydání Střely bude ještě pár dní k vyjádření 
k této stavbě. Probíhají i další stavby, které se týkají 
Středokluk. 
Metroprojekt chystá „Modernizaci tra� Praha-Ruzyně 
(mimo) – Kladno (mimo)“, která se obce týká pouze 
datovými sítěmi a došlo k vypořádání připomínek. 
Le�ště chystá „Rekonstrukci poslední čás� vlečky“. 
Během podzimních prázdnin bude přejezd v Kněževsi 
zavřený na několik dní. Poslední infrastrukturní novinka 
je, že Středočeský kraj má přiklepnuto ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury na letošek celkem 250 milionů 
korun, které poputují na přeložku silnice II/240 (obchvat 
Kralup) a především půjde o úseky v blízkos� dálnic D7 
a D8, tedy i u nás.

Jaroslav Paznocht

Dopravní stavby v okolí 
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Nějakou dobu se v zastupitelstvu diskutuje o změně 
systému odpadového hospodářství. Není to tak 
jednoduché jak to vypadá. Sérií článků bychom chtěli 
vysvětlit důvody, proč systém změnit a proč už nemůže 
být takto benevolentní jako nyní. 
Momentálně se v obci pla� 600 Kč za přihlášenou osobu 
nebo objekt bez přihlášených za rok. Tedy 50 Kč 
měsíčně. Bohužel to stačí asi jen na polovinu nákladů na 
svoz komunálních odpadů a asi na 40 % (spolu 
s platbami od firmy eko-kom a za bioodpad) celkových 
nákladů odpadového hospodářství. 
Druhý problém je nízká míra recyklace. Produkujeme 
stále příliš mnoho komunálního odpadu a díky tomu 
pla�me za odpady čím dál více. 
Problémy mají hned několik řešení. Prvním je změna 
systému poplatků, druhým zdražení, tře�m je snížení 
četnos� svozu, dalším je zvýšení míry recyklace 
a neposledním nástrojem je lepší evidence (např. vážení 
a čipování). Těmito nástroji se budeme zabývat v dalších 
článcích. Systém svozu můžeme změnit na platbu za 
objem/váhu. Zdražení má maximální strop daný 
zákonem a ani tak bychom nejspíše nevybrali dost. 
Snížení četnos� svozu nás nemine, ale úspora nebude 
zase tak velká, protože velká část platby je za skládkovné 
a zvýšení míry třídění můžeme realizovat například 
bezplatnými popelnicemi na plasty, papír nebo 
bioodpad přímo v domácnostech. 
Pár zajímavých čísel. V posledním celém roce 
vyprodukovaly Středokluky zhruba 230 kg odpadu. 

Jedná se o pokrok, v roce 2014 na hlavu vyprodukoval 
každý občan 287,1 kg odpadu. Bohužel ani tak 
nedosahujeme celostátních čísel a už vůbec ne 
zákonných limitů. Limity určují maximální množství 
netříděného odpadu, které může obec skládkovat. Limit 
pro minulý rok byl 180 Kg na hlavu. Každá další tuna je 
se speciální přirážkou Každý rok se limit snižuje o 10 Kg. 
V letech 2022 a 2023 jsme vyprodukovali zhruba stejně. 
Tedy o 50 kg nad limitem. 

Jaké kroky nyní provádí obec: 
1) Analýza systémů v okolních i vzdálenějších 

úspěšných obcích. 
2) Příprava návrhu odpadového systému k veřejnému 

projednání. 
3) Příprava nové odpadové vyhlášky. 
4) Vypovězení smlouvy a nové výběrové řízení na svoz 

odpadů. 
5) Financování, nákup a distribuce nádob na tříděný 

odpad domácnostem. 
6) Racionalizace sběrných míst (snížení počtu z 16 na 

zhruba polovinu, ale s větším rozsahem služeb, 
vzhledem a kamerovým dohledem). 

První dva body bychom musíme s�hnout do prázdnin, 
4. bod rozjet nejpozději na konci června a zbytek 
připravit, aby systém mohl začít fungovat v prvním 
čtvrtle� 2025 (dle podmínek). Jistě budete o veřejném 
projednání informováni, zapojte se prosím. 

Odpady v krizi 

Kastrace kočekKastrace koček

Stále probíhá projekt "Kastrace koček". Pokud se kolem Stále probíhá projekt "Kastrace koček". Pokud se kolem 
vašeho domova toulá divoká kočka prokazatelně bez vašeho domova toulá divoká kočka prokazatelně bez 
majitele nebo ji dokonce krmíte, neváhejte a odneste ji majitele nebo ji dokonce krmíte, neváhejte a odneste ji 
MVDr. Dudkovi do jeho ordinace ve Slunečné ulici ve MVDr. Dudkovi do jeho ordinace ve Slunečné ulici ve 
Středoklukách. Nekastrované divoké kočky rodí každý Středoklukách. Nekastrované divoké kočky rodí každý 
rok mnoho koťat, které jsou odkázány k těžkému rok mnoho koťat, které jsou odkázány k těžkému 
a krátkému životu. Děkujeme všem, kdo se již zapojili. a krátkému životu. Děkujeme všem, kdo se již zapojili. 

Jaroslav PaznochtJaroslav Paznocht

Poplatky za psy a odpadyPoplatky za psy a odpady

Poplatky za psy, odpady i pronájem biokontejneru Poplatky za psy, odpady i pronájem biokontejneru 
můžete nadále pla�t během úředních hodin v kanceláři můžete nadále pla�t během úředních hodin v kanceláři 
obecního úřadu nebo online. Svozová firma od března obecního úřadu nebo online. Svozová firma od března 
nesmí svážet popelnice bez aktuální známky. Povinnost nesmí svážet popelnice bez aktuální známky. Povinnost 
zapla�t poplatek za odpad má každý přihlášený zapla�t poplatek za odpad má každý přihlášený 
k trvalému pobytu či za každou nemovitost bez k trvalému pobytu či za každou nemovitost bez 
přihlášených osob. přihlášených osob. 

Jaroslav PaznochtJaroslav Paznocht
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Zimní dotace 2024

Spolek Žádost na

celkové náklady na 

projekt schválená částka

ZKO Středokluky Provozní výdaje 15 000,00 Kč 15 000,00 Kč

FK Středokluky Provoz a údržba zavlažování 15 000,00 Kč 15 000,00 Kč

Regenerace travnaté plochy hřiště 80 000,00 Kč 80 000,00 Kč

Včelaři Podpora provozních výdajů 10 000,00 Kč 10 000,00 Kč

SDH Středokluky Opravy a nákup sportovního vybavení 70 000,00 Kč 70 000,00 Kč

Doplnění oděvů - sportovní oddíly 12 000,00 Kč 12 000,00 Kč

Spolek Středokluky "Oživení-jinak" Svatoprokopské slavnosti 30 000,00 Kč 27 000,00 Kč

Výlet  - Ratibořice/Náchod 28 000,00 Kč 25 000,00 Kč

Obec baráčnická Středokluky Pietní vzpomínka s průvodem 25 000,00 Kč 25 000,00 Kč

TJ Sokol Středokluky Opravy 50 000,00 Kč 50 000,00 Kč

Lucie Vomáčková - klubík obnova materiálu a vybavení 5 000,00 Kč 5 000,00 Kč

StředoLidi Kdo si hraje nezlobí 3 000,00 Kč 3 000,00 Kč

Kurz či debata nejen pro seniory 1 500,00 Kč 1 500,00 Kč

Kdo si tvoří nezlobí 1 500,00 Kč 1 500,00 Kč

Johana Abigail Kužílková Slavnosti Imerzivity 226 500,00 Kč 50 000,00 Kč

SCIENCE IN centrum, z.ú. Pololetní badatelský kroužek - materiál 33 040,00 Kč 10 000,00 Kč

Badatelské odpoledne s večerním promítáním 20 000,00 Kč 15 000,00 Kč

625 540,00 Kč 415 000,00 Kč

Zimní dotace 2024

Znečištění veřejných prostranství je problém, který se 
týká nás všech. Nikdo z nás nemá rád, když se kolem nás 
válí odpadky nebo psí exkrementy na chodnících, 
v parcích nebo na jiných veřejných místech. Bohužel 
lhostejnost zase narůstá. 
Možná to tak nevypadá, ale zaměstnanci obce nejméně 
2x týdně objíždějí kontejnerová státní a nestačí se divit, 
co tam všechno lidé odloží. Do sběrných míst patří 
pouze a jedině to, co je napsáno na kontejnerech. Není 
možné odkládat jakékoli odpady kolem. Ani křesla, ani 
pytle se starým jídlem ani jiné komunální opady. Se 
změnou odpadového systému budeme ch�t sběrná 
místa sledovat kamerami. 
Ve Středoklukách je několik desítek odpadkových košů, 
jedná se o velmi nadstandardní počet na vesnici. Přesto 
to asi nestačí. Odpadky jsou poházené prak�cky podél 
všech hlavních pěších tras. Pracovní četa je vysbírá 
a odpoledne jsou v zeleni a na chodcích zase nové. 
Specialitou jsou papírky, plechovky, lahve nebo 
nedopalky hned vedle odpadkového koše. Nejen, že to 
vypadá nevábně, nejen, že to stojí spoustu peněz v čase 
zaměstnanců obce, ale láká to také potkany a další 
havěť, kterou ve vsi rozhodně nechceme mít. 
Co ale dokáže každého z nás nejvíce dopálit, jsou „miny“ 
v trávě. Ve Středoklukách je opravdu hodně košů 
s pytlíky na psí exkrementy. Střídají se papírové 
s plastovými. Ještě je postupně přidáváme (letos 

přibydou další 4 a 3 stojany). Přesto nacházíme 
exkrementy v trávě v parcích, v místech, kam chodí 
družina, v místech kde se běžně pohybují dě�. Každý 
člověk je zodpovědný za svého psa. Volné pobíhání psů 
po obci není možné, a o to víc je nutné apelovat na 
každého majitele, který po sobě neuklízí. 
O pokutu si koledují všichni, kdo svůj problém „kam 
s ním“ řeší jednoduše – přes plot, na obecní nebo 
k sousedům. Vyhazování bioodpadu, ať už lis�, 
posekané trávy, větví či čehokoli jiného je nejen velký 
problém, ale hlavně může být potrestáno pokutou. 
Pravidelně odkládaný odpad se fakt nikde neztra�, 
prosíme tedy buď si vypůjčíte hnědou popelnici 
a nechte si svážet bioodpad každých 14 dní, nebo vozte 
bioodpad na obecní úřad, je otevřeno každý den 
i každou druhou sobotu dopoledne a když bude 
potřeba, můžete se domluvit s obcí i na jiném termínu. 
Obec plánuje v budoucnu nákup dalších kontejnerů 
a prověřuje možnost bezplatného svozu biodpadu od 
každé nemovitos�. 
Prosím myslete na to, že každé „rychlé řešení“ Vašich 
problémů může mít vliv na velké množství lidí kolem vás, 
ať už zaměstnance obce, kteří místo sekání trávy budou 
uklízet nepořádek, sousedů, kterým budou před očima 
poletovat papírky a budou se brodit v odpadcích, tak 
dě�, které si díky vašim psům nebudou mít kde hrát! 

Jaroslav Paznocht

Tohle jsme si nedomluvili přátelé
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Letošní lyžování v Jánkách
V letošním roce se škole opět podařilo zorganizovat dva 
lyžařské kurzy. Opět v Janských Lázních v naší milé 
Jiřince. Na první kurz tentokrát vyjeli všichni sedmáci, 
na druhý, který hned navazoval, pak jeli všichni další 
zájemci ze šestého, osmého a devátého ročníku. 
Přestože se někteří z přihlášených žáků nakonec 
zúčastnit nemohli, vyjelo nás na oba kurzy celkem 68, 
což je více než polovina všech dě� na druhém stupni. To 
zní skoro neuvěřitelně, co?
A dě� letos na horách zažily opravdu mnohé. Nejprve 
málo sněhu, zato „na kost zmrzlého“. Předchozí vánoční 
a novoroční oblevu vystřídaly mrazy kolem -12°C, někdy 
i větší. Sníh vymrzl, potůčky zamrzly a my mrzli. Oblékli 
jsme další vrstvy, vyhrabali kukly, navlíkli teplejší 
rukavice. Všude led a ledové plotny. A do toho pořádně 
fičelo, že jsme se až báli, aby nám nezavřeli lanovku 
nahoru na Černou horu. Ale lyžovat jsme mohli! A tvrdé 
podmínky k lyžování patří. Po několika dnech nakonec 
vylezlo i sluníčko, a to už bylo to pravé lyžování.
Na konci týdne, kdy se jednotlivé kurzy měnily, pak 
začalo sněžit. Sypalo a sypalo, až z toho po třech dnech 
bylo více než půl metru! Prašanu! Nádhera! Dě� si tak 
mohly vyzkoušet i jízdu v hlubokém sněhu, což se našinci 
moc často nepoštěs�, navíc dva dny i za úplného azura. 
A když omylem lyže špatně za�žily a v závějích spadly? 
Tak to bylo jako do prachové peřiny. Jen pak v tom sněhu 
najít ty lyže a hůlky, že...  A když je štěs� největší, začne 
pršet… Z prachové peřiny se stala těžká prošívaná deka 
a opět bylo potřeba měnit techniku jízdy, upravit 
rychlost a délku oblouků. Na poslední dva dny se 
naštěs� vrá�la zima a začalo mrznout. 

A znovu tu byly ty ledové plotny a tvrdé podmínky. Zdálo 
by se, že se kruh uzavřel a na konci se vše vrá�lo zase 
na začátek. Ale není to pravda. Hory po těch čtrnác� 
dnech vypadaly úplně jinak. Namísto původně zelených 
stromů a občasného sněhu na stráních bylo nyní vše 

bílé, zasněžené, zimní. A místo našich lyžařských 
greenhornů se domů vraceli ostřílení lyžaři. Při odjezdu 
už všichni bravurně ovládali své ski a zase o řádný kus 
posunuli své lyžařské dovednos�.
Za to bych moc rád poděkoval i všem našim lyžařským 
instruktorům, jmenovitě Báře Molčíkové, Jirkovi 
a Fandovi Černému a Honzovi Fröhde.
A za sebe musím napsat, že mám velkou radost z toho, 
že se nám daří v tak velké míře dětem nabídnout 
a přiblížit tento krásný sport a umožnit i těm, kteří se 
běžně na hory se svými rodiči nedostanou, sjíždět 
zasněžené svahy a vykrajovat, v ideálním případě, 
i carvingové oblouky. 
Lyžařským SKOL se i letos loučí

Mar�n Molčík

Základní škola hledá učitele
Základní škola Středokluky, Praha - západ přijme od 
srpna 2024 na celý nebo částečný úvazek učitele/ku 
pro druhý stupeň s aprobací český jazyk a anglický 
jazyk. 

Podrobnos� na webových stránkách školy na www.
zsstredokluky.cz. Strukturovaný životopis zasílejte 
na molcik@zsstredokluky.cz.

Mar�n Molčík



NAŠE ŠKOLY

9

V loňském roce jsme v rámci dotačního programu 
Biodiverzita získali od Le�ště Praha, a.s. finanční 
prostředky na nákup potřebného materiálu pro výrobu 
ptačích krmítek, hmyzích „hotelů“ a případně i ptačích 
budek. 
V rámci projektu „Vytváříme podmínky pro druhovou 
pestrost bezobratlých a ptáků - učíme se pracovat se 
dřevem“ se chlapcům ze 7. B podařilo vyrobit čtyři ptačí 
krmítka, která jsme umís�li v areálu školy tak, aby bylo 
možné případné ptačí návštěvníky pozorovat z oken 
budov 1. i 2. stupně a družiny. Umístění krmítek má 
přesah i do hodin přírodopisu.
Bohužel nám výroba trvala déle, než jsem předpokládal, 
a navíc letošní zima je spíše jarem, takže zájem 
opeřenců je malý, někde žádný. Neházíme však flintu do 
žita a jsme připraveni na příš� rok, kdy můžeme krmítka 
umís�t na zahradu hned na začátku zimy.
Když se ohlédnu za prací chlapců, tak je musím pochválit 
zejména za vytrvalost a snahu dotáhnout akci až 
k instalaci krmítek. Stejně jako v ostatních předmětech, 

tak i zde jsou žáci více i méně nadaní. Co se měli 
možnost naučit? Kromě správně upnout do svěráku, 
uříznout, zabrousit, vyvrtat, přišroubovat a přilepit si 
kluci mohli v praxi ověřit i platnost rčení „dvakrát měř, 
jednou řež“ a také, že když nebudu dostatečně přesný 
a pečlivý, zkomplikuji si další kroky výroby.

Jan Fröhde

Dotační program Biodiverzita

Žáci tře� a šesté třídy se byli podívat na výstavě králíků, 
drůbeže a holubů v Kněževsi 26. ledna. 
Výstavu pořádá základní organizace Českého svazu 
chovatelů Hostouň. Vystavovatelé představovali svá 
úžasná zvířata, která byla na výstavu náležitě 
„vymydlená a načančaná“ a žáci je obdivovali, se-
znamovali se s rozmanitos� plemen a se svolením 

pořadatelů si chovali králíky a hladili slepice. Třeťákům 
se líbili hlavně králíci a roztomilá morčátka.
Děkujeme pořadatelům za pozvání a ukázku toho, že 
chovem hospodářských zvířat je možné příjemně 
a užitečně využít volný čas.
Žáci 6. A a 6. B na výstavě fo�li a fotky pro pobavení 
opatřili v�pnými texty.

Mar�na Drgová, Iva Farová

Výstava hospodářského zvířectva v Kněževsi
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i odměny za účast. Dě� tančí, soutěží, předvádějí své 
kostýmy, učitelky organizují, dělají legraci, také tančí 
a usměrňují vzniklý hluk. Dě� by chtěly karneval každý 
den, učitelkám to bohatě stačí jednou za rok.

Během jarních prázdnin, kdy je naše školka otevřená si 
třída Motýlků zorganizovala exkurzi ke kladenským 
hasičům a druhý den i ke kladenským policistům. 
V tomto týdnu se věnovali tématu povolání a tyto 
exkurze se jim k výuce náramně hodily. Třída Žabiček se 
inspirovala návštěvou hasičů a tak si domluvili schůzku 
s hasiči na duben. Třída Berušek si pravděpodobně 
dohodne návštěvu hasičů ve Středoklukách. Zkrátka, 
kdo by nechtěl vidět hasiče, že?
Poslední únorový den byla třída Žabiček pozvána do 
první třídy naší základní školy. Dě� se nemohly dočkat, 
až usednou do lavic vedle školáků. Paní učitelka 
Paruševová, která má nyní 1. třídu na staros� si 
připravila zajímavý a poutavý program. Mohli jsme 
vidět, jak prvňáci umí číst, psát i počítat. Pro předškoláky 
byl připraven vědomostní kvíz i počítání na interak�vní 
tabuli. Předškolákům se v 1. třídě dařilo, úkoly hravě 
zvládli a tak vstupu do základní školy již skoro nic 

nebrání. Na závěr jsme si domů odnesli krásné dárky, 
které nám prvňáci vyrobili. A tak mají dě� krásnou 
vzpomínku na školu i doma. Byla to moc hezká 
a příjemná návštěva a moc paní učitelce Paruševové 
děkujeme, že nám návštěvu základní školy nabídla 
a hezky připravila.

Zprávy z naší školky
Naše školka se již připravuje na jaro. Jarní nálada je cí�t 
všude kolem nás, ale pojďme se nejprve ohlédnout za 
�m, co jsme prožili v zimě.
V lednu uspořádala třída žabiček konzultaci s rodiči dě�. 
Hlavním tématem byla připravenost dě� na vstup do ZŠ. 
Tyto schůzky byly individuální. S rodiči jsme hovořili 
o studijních výsledcích jejich dě�. Na čem je potřeba 
ještě trochu zapracovat nebo naopak v čem jsou jejich 
dě� výjimečné a nadané. Pochopitelně jsme řešili 
i možné odklady školní docházky. Tyto schůzky jsou 
dobrovolné, ale velmi užitečné. Rodič zpravidla netuší, 
jak se jeho dítě chová ve větším kolek�vu dě� a občas 
ani nemá představu, co všechno by měl předškolák 
umět, než do 1. třídy nastoupí. Často nemá srovnání 
s ostatními vrstevníky svého dítěte. Tyto schůzky 
nabízíme za�m pouze pro rodiče nejstarších dě�. Ale 
pokud kterýkoliv z rodičů bude mít potřebu dozvědět se 
o schopnostech a dovednostech svého dítěte, o zařazení 
do kolek�vu dě�, úrovně vzdělávání, schopnos� dítěte 
spolupracovat apod., může si s učitelkou na třídě 
dohodnout individuální konzultaci.
V lednu dě� shlédly divadelní představení divadla 
Kasperle O holčičce, která zlobila. Věřím, že si dě� 
z tohoto představení vzali ponaučení, jelikož koncem 
tohoto měsíce jsme s celou školkou vyrazili do Lidické 
galerie na divadelní představení O dvanác� měsíčkách 
a naše dě� byly ukázkově hodné. Možná je to 
ponaučením z pohádky o zlobivé holčičce, možná to 
bylo krásnou a poutavou scénou a lehce tajemným 
příběhem o Marušce. Důležité je, že představení se nám 
všem líbilo a příš� rok opět rádi do Lidic zavítáme.

V únoru za námi přijela dvě divadla. Nejprve pan Bílek 
s divadlem Rozesmáto a pohádkou Princezna a drak, 
později Divadlo v kufru s pohádkou Kašpárek a prasátko. 
Obě představení byla líbivá a veselá. V únoru se také 
pořádá karneval. Tuto akci zařazujeme do programu 
každoročně, neboť je u dě� velmi oblíbená. Každá třída 
si připraví výzdobu třídy, masky, soutěže, diskotéku 
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V březnu jsme uspořádali akci pro rodiče s dětmi 
s názvem Velikonoční tvoření. Sešlo se zde mnoho 
rodičů s dětmi a společně jsme mohli vytvářet 
velikonoční dekorace z keramické hlíny, glazovat již 
vypálenou keramiku, nebo vyrábět jednoduché obrázky 
z papíru. Tato akce je naplánovaná dostatečně dopředu 
před Velikonocemi, aby nám výrobky z keramiky s�hly 
uschnout a poté se vypálit v peci. Krátce před 
Velikonocemi si je dě� mohou hotové odnést domů.

Každý rok je velkou březnovou akcí i Hravé lyžování. 
Přihlášené dě� odjíždějí do areálu Chotouň a ještě 
s dětmi z jiných školek se učí lyžovat pod vedením 
zkušených lektorů. Bohužel tato akce se musela 
z důvodu teplého počasí zrušit. Sníh roztál. Jaro začalo 
o měsíc dříve a lyžařské plány budou odsunuty na příš� 

rok. Třeba si to vynahradíme v květnu, kdy by mělo 
proběhnout Hravé inline. Zde se dě� hravou formou učí 
jezdit na kolečkových bruslích.
V březnu také proběhla Beseda s logopedem ve třídě 
žabiček. Na této akci jsme přivítali i rodiče a učitelky ze 
školek v okolí. V dnešní době se s logopedickou vadou 
potýká stále více dě�. Je dobré vědět, jak doma 
s dítětem trénovat, kdy je nejlepší doba dojít 
k logopedovi nebo jak mohou logopedické ob�že 
ovlivnit vstup do základní školy.
Když nastoupí i kalendářní jaro, naše školka již tradičně 
pořádá akci Vynášení Morany. Učitelky zhotoví velkou 
Moranu, společně s dětmi ji doprovodíme až k rybníku, 
kde ji za během říkanky Zimo, zimo, táhni pryč… hodíme 

do rybníka. Tím se jakoby pomyslně rozloučíme se 
zimou a přivítáme jaro. Odemkneme klíčem zem 

RÁDI BYSTE SE SEZNÁMILI  S NAŠÍ  ŠKOLKOU? PŘIJDTE SE PODÍVAT
NA DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ .  

PROVEDEME VÁS CELOU BUDOVOU I  ZAHRADOU, POVÍME VÁM, JAK
TO U NÁS CHODÍ A ODPOVÍME  NA VAŠE PŘÍPADNÉ DOTAZY.

NA ZAHRADĚ MŠ BUDE SOUČASNĚ PROBÍHAT ČARODĚJNICKÉ
ODPOLEDNE.  MŮŽETE TAK ZŮSTAT I  NA TUTO ŠKOLNÍ AKCI .

KDY: 25. 4. 2024
KDY: OD 17:00

 Na  akc i  zodpov ídaj í  
za  dě t i  rod iče .

MATEŘSKÁ ŠKOLA STŘEDOKLUKY P .  O . ,
POŘÁDÁ AKCI

DEN OTEVŘENÝCH
DVEŘÍ

 WWW.MSSTREDOKLUKY.CZ

DNE:  7.  5.  2024
KDE:  V ŘEDITELNĚ MŠ

KDY: OD 13:00 -  17:00

MATEŘSKÁ ŠKOLA STŘEDOKLUKY P .  O . ,  
VYHLAŠUJE

ZÁPIS 
DO MŠ STŘEDOKLUKY 

PRO ROK 2024/2025

CO VZÍT K ZÁPISU S SEBOU?

ŘÁDNĚ VYPLNĚNOU ŽÁDOST O PŘIJETÍ  VČETNĚ POTVRZENÍ OD LÉKAŘE
       (KE STAŽENÍ NA WEBU MŠ,  NEBO K OSOBNÍMU VYZVEDNUTÍ PŘÍMO V MŠ ČI  NA OÚ STŘEDOKLUKY)

RODNÝ LIST DÍTĚTE
PRŮKAZ TOTOŽNOSTI  ZÁKONNÉHO ZÁSTUPCE
CIZINCI PŘEDLOŽÍ POVOLENÍ K TRVALÉMU POBYTU NA DOBU DELŠÍ  NEŽ 90 DNŮ

JAKÉKOLI DOTAZY ZODPOVÍME NA TELEFONU 725 769 332 ,  
NEBO NA DNI OTEVŘENÝCH DVEŘÍ ,  KTERÝ PROBĚHNE 25 .  4 .  2024 OD 17 :00 .



ZPRÁVY Z OBCE

12

a zazpíváme různé písně o jaru. Tím jsme jaro přivítali 
a tradici dřívějších dob zachovali. Potom Moranu 
z rybníku vytáhneme (měla na sobě pro tento účel 
připevněný provaz, neboť naším zájmem není 
znečišťovat rybník), uložíme ji stranou a odpoledne, bez 
dě�, uklidíme a odneseme.
V dubnu na nás čeká další divadelní představení. 
Tentokrát Divadýlko z pytlíčku s pohádkou Hrátky 
s odpadky. V dalších dnech odjedou žabičky na exkurzi 
ke kladenským hasičům. A koncem dubna nás čeká 
velmi oblíbená akce Čarodějnické odpoledne. Tato akce 
proběhne 25. dubna od 17 hodin. Na dě� budou čekat 
soutěže, čarodějnice, opékání párků a zpěv s kytarami. 
Během této akce současně probíhá i Den otevřených 
dveří. Zde mají rodiče budoucích předškoláků možnost 
projít si naši školku a zeptat se na jakékoliv otázky 
týkající se školky. Školkou budou provázet a na otázky 
zodpovídat paní ředitelka s paní zástupkyní. Přijďte, 
těšíme se na vás.
V květnu proběhne Zápis do MŠ. Přesněji 6. května 2024 
od 13 – 17 hodin. V tomto školním roce bude odcházet 
do školy přibližně 15 dě�. To není mnoho. Přijímat se 
tedy bude menší množství dě� než obvykle.
Přeji vám krásně jaro plné sluníčka, lásky a zajímavých 
zážitků.

Barbora Dulavová

MATEŘSKÁ ŠKOLA STŘEDOKLUKY P .  O . ,
POŘÁDÁ AKCI

ČARODĚJNICKÉ
ODPOLEDNE

DĚTI  SE MOHOU TĚŠIT NA ZÁBAVNÉ ÚKOLY,  OPÉKÁNÍ
ŠPEKÁČKŮ A ZPĚV U OHÝNKU.

KDE:  NA ZAHRADĚ MŠ
DNE:  25 .  4 .  2024
KDY:  OD 17 :00

S SEBOU:  ŠPEKÁČEK,  CHLÉB

DOBRŮTKY OD MAMINEK 
A TEMATICKÉ KOSTÝMY VÍTÁNY

 Na  akc i  zodpov ídaj í  za  dě t i  rod iče .

 WWW.MSSTREDOKLUKY.CZ

Ve čtvrtek 21. března proběhlo veřejné projednání 
1. změny územního plánu naší obce. Tato změna má 
jeden hlavní cíl. Převést se do standardizovaného 
formátu. Znamená to, že je územní plán prak�cky 
překreslen, zpřesněn a doplněn popisky. To je celé. 
Těší nás, že se projednání i této změny zúčastnila 
veřejnost jak prezenčně, tak online vysílání. Snad se brzy 
vše dokončí. Očekáváme, že brzy bude velký zájem 
o započe� další změny. Další veřejná projednání budou 
mít územní studie. 

Územní studie
Území plán nařizuje do 6 let realizovat hned 10 
územních studií. Územní studie má za cíl dopřesnit 
využi� daného území. Díky nim má obec možnost 
pozi�vně ovlivnit svůj další územní rozvoj v některých 
oblastech. Studie se registrují a stávají se 
neopomenutelnými při stavebním řízení. Majitelé 
pozemků díky přípravě studie posunou celou 
projektovou přípravu a díky spolupráci s obcí získají 
jistotu, jak mohou území využít. 

V tuto chvíli pracujeme na 3 (5) studiích. 
ÚS 8 - Rekreace – především oblast okolí koupaliště – na 
začátku dubna předloží kancelář M2AU „hrubopis“ a po 
jeho kontrole a schválení převezme již „čistopis“ poři-
zovatel, který studii projedná s veřejnos�. Registrace 
bude snad už na podzim. 
ÚS 1 – Devaterky – pole podél Lidické ulice napro� 
Kladenské - zde došlo k dohodě mezi majiteli a obcí na 
společném financování. Z výběru 30 kanceláří bylo 
vybráno 7. Všechny byly pozvány k prezentaci třem 
zástupcům obce a třem majitelů pozemků. V době 
vydání této Střely je snad již vybrán vítěz tohoto 
výběrového řízení. Pokud se dohodne zastupitelstvo 
obce, mohou práce začít a studie bude hotová někdy na 
začátku roku 2025. 
ÚS 5 – U Nových Středokluk, ÚS 9 - Hörmann a ÚS 10 - 
U Větrolamu – jedná se o plochy podél budoucího 
sjezdu z D7, proto jsme se rozhodli majitelům navrhnout 
společnou přípravu těchto studií pro ušetření finančního 
prostředků a také jednodušší projednávání. Nabídli jsme 
také Tuchoměřicím, zda by se nechtěly zapojit. Tato 
studie, kterou pracovně nazýváme „Průmysl“ bude také 

Projednání ÚP a přípravy územních studií
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Projekt Odhad. dokončeníProjekt Odhad. dokončení Stav
Hasičský přívěs Březen Bude přivezen 22.3.
Oranžový přechod Duben Čeká se na uzemnění. 
Nákup areálu Stanislava Kubra Květen Před podpisem kupní smlouvy
Šatny ZŠ (1. stupeň, č. p. 82) Květen Čeká se na instalaci stříšky. 
Mobiliář (dotace) Květen Probíhá poptávkové řízení. 
Změna územního plánu Červen Po veřejném projednání. 
Návrh změny odpad. systému obce Červen Probíhá analýza a příprava systému. 
Zřizovatel-příspěvkové organizace Červen Soubor dokumentů, osloveno 40 obcí 
  o sdílení zkušenos�
VZ: Nákup energií pro obec, 
       ZŠ, MŠ, TJ Sokol Středokluky 1. polovina 2024
Dopravní vize obce 1. polovina 2024 Zapracovány připomínky občanů. 
ÚS Rekreace 2. polovina 2024 Na začátku dubna bude hrubopis, 
  následně projednání.
ÚS Devaterky 1. polovina 2025 Probíhá výběr realizační firmy. 
ÚS Průmysl 1. polovina 2025 Naplánováno 1. jednání vlastníků.
Centra obce část B+C 2. polovina 2024 Probíhá projekce. 
Strategie ZŠ (vzdělání) 2. polovina 2024 Pokud zastupitelstvo bude souhlasit, 
  začnou práce před prázdninami. 
Výstražné semafory u hasičárny 2. polovina 2024 Připraveny chráničky a záměr. 
Generel vodovodu a kanalizace 2. polovina 2024 Příprava veřejné zakázky. 
Výměna vodoměrů s prošlým cejchem 2. polovina 2024 Na základě generelu.  
Předávací místo
 - vodoměrná šachta pro Běloky 2. polovina 2024 Probíhá vodoprávní řízení. 
Rekonstrukce ČSOV Lidická 2. polovina 2024 Zadáno zpracování projektové dokumentace.  
Veřejné osvětlení - Černovičky  2. polovina 2024 Poptávka projekčních prací. 
Veřejné osvětlení - Parcely 2. polovina 2024 Poptávka projekčních prací. 
Veřejné osvětlení - Lidická - Školská 2. polovina 2025 V návaznos� na COS
Veřejné osvětlení - Starý vrch 2. polovina 2025 Projekce odložena. 
Veřejné osvětlení - Lidická - k potoku 2. polovina 2025 Projekce odložena - souvislost s 4křižovatkou
Veřejné osvětlení - náves u Ouválky 1 2. polovina 2025 Lepší s COS A, projekce odložena.
Veřejné osvětlení - náves u Ouválky 2 2. polovina 2025 Lepší s COS A, projekce odložena. 
Nasvícení kostela 2. polovina 2024 Projekce odložena. 
4křižovatka 2. polovina 2024 V návaznos� na dopravní vizi a ČEZ. 
Pasport nemovitos� 2. polovina 2024 Příprava zadání. 
Kanálové vpus� 2. polovina 2024 Příprava VZ. 
IROP technické vyučování Do konce 2025 Probíhá příprava žádos� o dotace. 
Solární panely č.p. 68 a ČOV Do konce 2025 Probíhá příprava studie. 
SZIF - lavice, židle a kancelář  
1. stupeň ZŠ 2. polovina 2024 Požádáno o dotace 

Jaroslav Paznocht

podkladem pro jednání ohledně samotné realizace 
zmíněného sjezdu a eliminaci jeho vlivu na obec. První 
schůzka s majiteli pozemků proběhne po Velikonocích. 
Za�m navrhujeme jednu firmu k realizaci, protože je 
nejspíše jediná, která má s podobným zadáním 
zkušenos�. 
Ostatní studie (2 se týkají továrny LTA a prostoru až po 

hájek Sedlička, 2 statku č.p. 1 a přilehlých ploch a 1 pole 
napro� Velkému háji u D7) jsme za�m z kapacitních 
důvodů nezačali zpracovávat. Ale čekají nás velice brzy. 
Věříme, že tyto studie pomohou obci k lepšímu 
pochopení vlastního rozvoje obce a pomohou 
vlastníkům pozemků s vyjasněním budoucího rozvoje. 

Jaroslav Paznocht

Právě probíhající projekty
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Iveta Archlebová

Jak dlouho žijete ve Středoklukách a co vás sem 
přivedlo?
Do Středokluk mě přivedlo narození druhého syna, kdy 
mi bydlení na sídliš� připadalo najednou nevyhovující, 
pro malé dítě. Na sídliš� se stále stavělo a nebylo kam jít, 
nebyla tam ještě zeleň a také jsme uvažovali 
s partnerem o větším bytě. Tehdy jsem v annonci našla 
inzerát na prodej domu ve Středoklukách. Jeli jsme se na 
něj podívat a bylo rozhodnuto. Přestěhovali jsme se 
v roce 1996.

Co máte na obcí ráda a co byste naopak třeba 
vylepšila? 
Mám ráda procházky po okolí za každého počasí, vyjdu 
si sama nebo se sousedkou. Líbí se mi společenské akce, 
které se v obci konají, ať jsou to divadelní nebo hudební 
představení a jiné. Když něco potřebuji opravit, nebo 
zapomenu něco koupit, mám za kým jít. Vždycky se 
najde nějaký soused, který pomůže a vytrhne trn z paty 
jak se říká. Toho si u nás v obci moc vážím. Také mám ze 
všech stran dobré sousedy.
Co bych určitě vylepšila je centrum obce, ale to je již 
v plánu, o tom již zprávy ve Střele proběhly. Mrzí mě 
velmi stav našeho koupaliště, již nějaký rok tam není 
koupání ideální. Bývalo to skvělé místo pro pobyt 
v letních dnech a u rybníka mě chybí lavičky pro 

posezení u vody. Na hřiš� by se mi zase líbilo více strojů 
na venkovní cvičení.
A jsem smutná, že autobusová zastávka Středokluky nad 
Běloky má jen stříšku a nedá se tam schovat před 
větrem natož deštěm.

V obci vás znají jako cvičitelku. Jak jste se dostala 
vlastně ke cvičení?
Ve Ště� jsem chodila do ZDŠ a také asi od 9 let jsem 
začala navštěvovat rytmiku. Ve 13 letech jsem 
nastoupila do skupiny mažoretek, která vystupovala 
s Velkým dechovým orchestrem SEPAP Ště�. Později 
jsem se stala velitelkou této skupiny, která byla první 
v ČSSR. Od 9. třídy ZDŠ jsem vedla kroužek pohybové 

Vede v obci Cvičení pro ženy, které má letos dvacetileté výročí. Jak to všechno vzniklo 
a chodí někdo od samého začátku? Na to nám odpoví cvičitelka Iveta Archlebová.



ROZHOVOR

15

ZPRÁVY Z OBCE

15

výchovy, pro děvčata od 9 let.  Bylo mi 23 let, když začal 
aerobik a začala jsem vést hodiny aerobiku, tenkrát se 
cvičilo v tělocvičnách ZDŠ. Každý den jsem měla dvě 
hodiny aerobiku. Udělala jsem si zkoušky na 
instruktorku aerobiku, tehdy ZRTV 1., 2. a 3 třídu. V roce 
1988 jsem vzala místo cvičitelky v prvním velkém fitness 
centru na Praze 5. Udělala jsem si zkoušky na instruktora 
aerobiku, které jsem si před sedmi lety obnovila 
a udělala jsem si licenci na cvičitelku. Ve fitness jsem 
pracovala po práci a o víkendech až do roku 1994, kdy se 
mi narodil druhý syn. Po krátké pouze jsem se vrá�la 
znovu ke cvičení a ve Středoklukách cvičím dodnes.

Jak vznikla myšlenka začít provozovat cvičení pro 
ženy ve Středoklukách?
Asi po šes� letech po nastěhování do Středokluk jsem 
onemocněla s výhřezem plotýnky. Vypadalo to, že se 
cvičením bude konec, ale díky vhodnému cvičení jsem 
se uzdravila. A tak nějak v tomto období mě oslovila paní 
Růženka Jančárová, která nám v obci mandlovala prádlo. 
Jestli bych nebyla ochotná tady v sokole vést skupinové 
cvičení pro ženy, přibližně v jejím věku. Že tady v obci 
není kromě aerobiku cvičení pro ženy a že jezdí až na 
Prahu 7 do sokola cvičit. Po cvičení a vedení hodin se mi 
stýskalo, tak jsem s ní jednou jela na tu Prahu 7 
a odcvičila tu jejich hodinu, abych zjis�la, co by jim tak 
asi vyhovovalo. A tak jsme začaly cvičit v naší sokolovně 
a nemusely za cvičením dojíždět.

Kde bychom si s vámi mohli zajít zacvičit?
Cvičíme již víc jak 20 let každé úterý od 17 hodin. 
Původně se to jmenovalo Cvičení pro seniory a seniorky 
a tak tomu je dodnes. Cvičíme s měkkými míčky, na židli 
nebo s gumovými pruhy.
Od září loňského roku se mi starosta zmínil o volné 
místnos� přímo na OÚ v 1. patře.
Tam cvičíme každý čtvrtek od 17.45 h Feldenkraisovu 
metodu. Toto cvičení je vhodné pro každého a umožňuje 
lehké, koordinované pohyby, bez zbytečné námahy. 
Vede k uvědomování si svého těla.
Chtěla bych zde poděkovat starostovi Paznochtovi za 
jeho vstřícnost. Nikdy před�m se mi to�ž nestalo, že by 
mi někdo zavolal a zeptal se mě, zda pro ženy nechci 
pořídit nové pomůcky na cvičení.

Navštěvují vaše lekce jen místní nebo i přespolní? 
A chodí někdo úplně od samého začátku?
Lekce navštěvují i teď ženy, které se mnou začínaly a já 
je obdivuji! Jsou to ženy obdivuhodné, které jsou 
vytrvalé a neodradí je od cvičení ani bolest, ani špatné 
počasí. Vždy přijdou a mají dobrou náladu. Ráda bych 
jim všem poděkovala, za to, jaké jsou a že chodí na mé 

Narodila jsem se v Roudnici nad Labem a do 20 let 
jsem žila s rodiči a sestrou ve Ště�. Vystudovala jsem 
gymnázium v Roudnici nad Labem. Po maturitě jsem 
se nedostala na vysokou školu, rodiče nebyli nikdy ve 
straně. Byla nouze o pracovní místa a tak jsem 
nastoupila jako nejmladší mzdová účetní do SEPAP 
Ště�. Profesi mzdová a finanční účetní jsem zůstala 
věrná dodnes. Vdala jsem se, narodil se mi první syn, 
pak jsme se přestěhovali s manželem do Prahy. 
Po 13 letech se mi narodil druhý syn a v roce 1996 
jsme se přistěhovali do Středokluk.

Pár slov o...

hodiny. Bez nich by to�ž žádné hodiny v naší obci nebyly 
a nevznikl by ani tento článek. Samozřejmě, že jsou 
i cvičenky, které se mnou začínaly a už nechodí, protože 
20 let je opravdu dlouhá doba a nikdo z nás nemládne.
Užívají si pohody a klidu doma, nebo jim to nedovolí 
jejich zdravotní stav. Někdy se na nás ale přeci jen 
přijdou podívat, nebo nás pozdravit. Jinak chodí 
dvě z Bělok, dvě z Kněževse a dvě z Nových Středokluk, 
takže máme posilu i z okolních vesnic. Jezdila dlouhá léta 
paní z Jenče a z Buštěhradu. Ráda bych touto cestou 
poděkovala všem, kteří chodí na mé cvičení, bez nich by 
moje hodiny nemohly nikdy existovat.

Co ráda děláte ve volném čase? 
Nejraději trávím čas s rodinou. Jinak mě baví práce 
v domě, kolem domu a na zahradě. A někdy všeho 
nechám a věnuji čas svým krea�vním výtvorům 
a samozřejmě stále hledám vhodné cviky pro svoje 
cvičební hodiny.

Jaké jsou vaše plány do budoucna?
Pokud bude zdraví sloužit mě a mým cvičenkám, 
s rados� budu dál vést hodiny v naší obci.

autorizovaný rozhovor vedla Zuzana Muchová
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Do Středokluk se vrací festival Slavnosti imerzivity
Ve dnech 30. - 31. srpna 2024 se do Středokluk vrací malý mul�žánrový fes�val Slavnos� imerzivity. Fes�val je 
otevřený spolupráci s amatérskými i profesionálními umělci i nadšenci všeho druhu. Akci pořádá spolek najahody 
z. s. a koná se s podporou obce Středokluky. 

Po dvou letech se do Středokluk vrací Slavnos� 
imerzivity. Na půdu obce na konci léta zavítají hudebníci, 
divadelníci, výtvarníci a další „uměleč� nadšenci“ 
zejména ze Středočeského kraje a Prahy. Malý 
mul�žánrový fes�val, za jehož organizací stojí šest 
mladých žen se zkušenostmi z různých oblas� umělecké 
sféry, si klade několik hlavních cílů. Snaží se propojovat 
různé druhy a žánry umění, stejně tak jako tvůrce 
a diváky odlišných generací i adres. Velkým tématem 
jsou pro nás poslední roky také neznámá, nepřístupná či 
pozapomenutá místa, která může divák pozorovat očima 
našich umělců. Pracujeme hodně s konceptem site-
specific, poje� fes�valu i některé výstavy silně vycházejí 
z aktuálních prostor, například ročník 2022 si pohrával 

s nápady vycházejícími z prostor barokního hos�nce 
v obci Tursko. Tento koncept se zrodil už s prvním 
ročníkem na statku na Kladenské 5 ve Středoklukách. Jak 
říká jedna z organizátorek Antonie Hlavicová, fes�val 
začal jako společná oslava narozenin v uvolněné 
atmosféře po první covidové pandemii. „Byla to 
nádherná akce plná všeho, co máme rády. Zahrálo nám 
mnoho kapel našich známých a kamarádů, další zase 
vystavili obrazy nebo napekli dobroty. Tak nás ten 
zážitek nadchl, že jsme se rozhodly fes�val uspořádat 
znovu a každým rokem ho posouvat dál.“ Postupně se 
ustálil formát dvou hudebních scén, na kterých se 
objevují rockeři, cimbálka i písničkáři a písničkářky 
s kytarou, pro mnohé z nichž se jedná o jednu z prvních 
příležitos� zahrát si před větším publikem. Letos 
například poprvé zařazujeme klasickou hudbu 
a domlouváme spolupráci s hornistkou a středokluckou 
rodačkou Kateřinou Javůrkovou. Samostatná scéna patří 
divadelní a literární produkci, kde se objeví představení, 
taneční performance, autorská čtení a téma�cké 
přednášky. Zařazujeme také nejrůznější workshopy jako 

dopolední jóga, pohybově-taneční workshop či hlasová 
dílna, letos mimo zavedené chystáme také workshop 
knihvazby. 
Protože se fes�val vrací zpět na rodnou půdu, rádi 
bychom se více propojili jak s místem samotným, tak 
s lidmi. „Vždy mám velkou radost, když se nám někdo 
ozve, že by se rád do fes�valu zapojil, či když 
z neplánovaných konverzací náhle vystupují společná 
témata, jež nám pomáhají fes�val obsahově tvarovat,“ 
říká ředitelka fes�valu Johana Kužílková. 
Koncem dubna budeme zveřejňovat výzvu umělcům 
všeho druhu. Jsme otevření spoustě věcem, kontaktovat 
nás může například, pokud máte kapelu, minisbor, 
šuplík plný písniček nebo básniček, které by rády na 
svět…Nebo třeba zajímavý nápad na přednášku či 
workshop, který za�m nemáte kde zrealizovat, fotky, 
obrázky nebo sošky, které nemáte kde vystavit. Každý 
rok také zařazujeme i minitržiště, vítáme tedy všelijaké 
výrobky, které byste si u nás chtěli vystavit a prodat. 
Pokud byste se chtěli na fes�valu podílet jinak, rády 
přivítáme nové nadšence do naší dobrovolnické 
komunity, která dělá Slavnos� Slavnostmi.
 Za najahody z.s. Tereza Kiszová
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Máte rádi trampskou hudbu? Můžete si přijít zazpívat na 
středoklucké koupaliště. Zpravidla každý pátek večer se 
z restaurace u koupaliště ozývá hudba. Převážně jde 
o trampské písně a country hudbu. Známé písně za 
doprovodu akus�ckých kytar, elektrické kytary, basové 
kytary a v ojedinělých případech i houslí vám vykouzlí 
úsměv na tváři a zavede vás v myšlenkách až k táboráku. 
Při poslechu si můžete zavzpomínat na mládí, spaní pod 
širákem, psaní do cancáků a zpěv u večerního ohně. 
Texty písní zná snad každý a tak si můžete zazpívat 
společně s kytarami.

Kapela, která se skládá ze členů: Jiří Benda, Jan Vondrák, 
Ladislav Obst, Pavel Krejsar, Miloslav Jelínek nebo Štefan 
Chuchut, vám dokáže zahrát i různé písně na přání. 
Ačkoliv je tato kapela příznivcem trampské hudby, 
zahraje i cokoliv jiného. Kdo večery s živou hudbou 
nezažil, může si v budoucnu návštěvu koupaliště 
naplánovat a vytvořit si tak vlastní zážitek. Zmiňovaná 
kapela, která nad svým názvem stále ještě dumá, 
vystupuje občas i v kněževské Maštali nebo na různých 
oslavách narozenin. Tak někdy na slyšenou. 

Barbora Dulavová

Páteční večery na plovárně
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Na začátku bylo povzdechnu�, že přenosné požární 
stříkačky, které jednotka provozuje, jsou již značně 
poruchové a nedá se na ně úplně spolehnout. 
Následovalo zjištění, že došlo k zveřejnění dotační výzvy 
MV – GŘ HZS ČR na pořízení požárního přívěsu na 
hašení, jehož součás� je i nová a moderní přenosná 
požární stříkačka. Jelikož naše obec splňovala veškeré 
podmínky žadatele o dotaci, tak došlo k oprášení 
osvědčené spolupráce mezi naším velitelem a panem 
Ing. Petrů, kterým se již dříve podařilo úspěšně 
zpracovat potřebnou dokumentaci k získání dotace na 
nové dopravní vozidlo a později cisternu. Spolupráce 
byla úspěšná i nyní a naší žádos� bylo vyhověno. V rámci 
podpory jednotek dobrovolných hasičů nám byla 
poskytnuta i finanční podpora od Středočeského kraje.
Po potřebné administraci a dalších následujících krocích 
bylo v polovině roku 2023 vyhlášeno výběrové řízení na 
dodavatele přívěsu na hašení pro JSDH Středokluky. 
Vítězem výběrového řízení se stala firma THT Polička, 
jejíž zástupce nám 22.3.2024 dovezl tak dlouho 
očekávaný přívěs pro hašení v jehož útrobách se krom 
motorové pily a požárního vybavení, skrývá i nová 
přenosná požární stříkačka Rosenbauer FOX 4.

Po zaškolení členů jednotky s obsluhou nové přenosné 
požární stříkačky a dokončení administra�vních kroků, 
bude tento přívěs využíván k zásahové činnos�, kdy se 
za jeho použi� bude moci zřídit například čerpací 
stanoviště, či provádět dálková doprava vody. Pořízením 
přívěsu se výrazně zvýšila akceschopnost naší jednotky.
Děkujeme MV – GŘ HZS ČR, Středočeskému kraji 
a zastupitelstvu obce Středokluky za poskytnu� 
finančních prostředků a za projevenou důvěru. 

Mar�n Šeda

ODDÍL STOLNÍHO TENISU TJ Sokol Středokluky

Vás zve na

15. ročník Memoriálu Jaromíra Novotného ve stolním tenise

turnaj je vypsán pro AMATÉRY 
a hráče OKRESNÍCH PŘEBORŮ 
a bude probíhat 
v místní sokolovně

Startovné: 
dvouhra 100 Kč

čtyřhra 30 Kč
Zápis:
od 9:00 do 9:30 hodin

v sobotu 6. 4. 2024
15. ročník Memoriálu Jaromíra Novotného ve stolním tenise15. ročník Memoriálu Jaromíra Novotného ve stolním tenise
Velikonoční turnaj

Pořízení požárního přívěsu pro středoklucké hasiče



NAŠE SPOLKY - OHLÉDNUTÍ

19

Středoklucká Střela – Zpravodaj obce Středokluky, periodický �sk územního samosprávného celku, evidovaný Ministerstvem kultury pod ev. č. E14479. Každé dva měsíce vydává obec 
Středokluky, Lidická 61, 25268 Středokluky, IČ 00241695, číslo 2/2024. Vydáno 28. 3. 2024, náklad 580 ks. Šéfredaktorka: Zuzana Muchová. Grafická úprava: Věra Špelinová. Tisk: 
Karel Němeček, Akční �sk.cz. Foto: Jaroslav Paznocht, Mar�n Molčík, Iveta Archlebová, Mar�n Šeda, Barbora Dulavová. Kontakt: strela@stredokluky.cz.

Jánky 2024
Sobota 16. března, Jánské Lázně, mlha. Přes padesát lidí 
míří Černohorským expresem na Černou horu. Cesta 
k Černé boudě není úplně sjízdná. Ale na svahu leží přes 
půl metru přírodního sněhu. 
Sjezdovku díky mlze vůbec nevidíme. Přesto vysoce 
zkušený tým postaví dráhu téměř přes celý kopec, taky ji 
máme sami pro sebe. 
Na start se nakonec postavilo 46 lyžařů a 5 snowborďá-
ků ve 13 kategoriích. Nejvíce v kategorii mužů a kategorii 
špuntů. Nejrychlejší ženou byla Kateřina Knotková 
a nejrychlejší muž byl Vít Spálenský. 
Skvělá byla také atmosféra na chatě Lovraně, která se již 
podruhé stala naší základnou a příště tam pojedeme 
zase.
Velice nás těší, že se i přes nepřízeň počasí podařilo 
připravit kvalitní dráhu a společně jsme uspořádali 
41. ročník našich závodů. Těšíme se na ten další, který se 
bude konat zase v polovině března, ale v roce 2025. 

 Za SkiTeam Jaroslav Paznocht

3. 2. byla Valná hromada SDH Středokluky.

11. 2. se konalo Výroční sezení baráčníků.

9. 3. proběhl dětský karneval.

23. 3. se hrál první jarní zápas.

Ohlédnu� 
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